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    Achaemenid Empire  - Double daric, 322-315 BC, Babylon. Obv. The king advancing right, holding bow and spear. ΛΥ in left field. Rev. ...             Weiter
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                                                                        Achaemenid Empire  - Double daric, 322-315 BC, Babylon. Obv. The king advancing right, holding bow and spear. ΛΥ in left field. Rev. Striated oblong incuse. BMC 2; SNG Cop. 259. Gold. 16.68 g. 
VF-XF two small nicks on the reverse edge 
 
NAC auction 64, 17 may 2012, lot 852; Kunker auction 257, 10 october 2014, lot 8266. 
 
his rare and curious double daric is attributed to the Persians, even though it was struck after Alexander the Great’s empire was divided between the Diadochi in 323. Moreover, the quality and the precision of its engraving, doubled with the presence of the initials ΛΥ in the field, raise doubts about this attribution. It seems more Greek than Achaemenid in its execution. Only Lysimachus, the King of Thrace, could correspond to these initials, but his establishment in Asia Minor is a few years later. Unless, he had minted these coins in 323 in Babylon, at the very moment of Alexander's succession, to recruit Persian archers, indispensable for battles in the Hellenistic period. 
 
Cette rarissime et curieuse double darique est attribuée aux Perses, alors que sa frappe est postérieure au partage de l’empire d’Alexandre le Grand entre les diadoques en 323. De plus, la qualité et la précision de sa gravure, associées à la double présence dans le champ des initiales ΛΥ, font douter de cette attribution. Elle semble plus grecque dans son exécution qu’achéménide. Seul Lysimaque, le roi de Thrace, peut correspondre à ces initiales mais son implantation en Asie Mineure est plus tardive de quelques années. A moins qu’il ne produise ces monnaies au moment même de la succession d’Alexandre en 323, à Babylone, pour recruter des archers perses indispensables lors des batailles de l’époque hellénistique. 
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 Was sind Cookies? 
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